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Z RADNICE

Vážení spoluobčané,
prázdniny jsou za 
námi, čas dovolených 
a prázdnin poma-
lu končí, děti zahájily 
nový školní rok a pod-
zim nám klepe na dve-
ře, přesto máme před 
sebou celou řadu úko-

lů, které nás do konce roku ještě čekají. Než 
se Vás pokusím informovat o dalším dění ve 
městě, ráda bych poděkovala všem organizá-
torům loštických slavností za tuto tradiční 
kulturní akci, která ač nás počasí potrápilo 
- v sobotu vysokými teplotami, které téměř 
znemožňovaly pobyt venku a v neděli pro 
změnu deštivým začátkem - byla velmi zda-
řilá a jako každý rok si našla své posluchače. 
loštické slavnosti v letošním roce, v průbě-
hu třech dnů navštívilo 1488 platících ná-
vštěvníků. dovolte mi, abych na tomto mís-
tě poděkovala také všem sponzorům, kteří 
naši akci tradičně podporují, zejména pak 
společnosti a.W. spol. s r.o., palackého 4, 
loštice a v neposlední řadě olomouckému 
kraji, který nám v letošním roce na loštické 
slavnosti hudby a tvarůžků poskytl finanč-
ní podporu ve výši 50.000,00 Kč. podpory 
sponzorů i podpory olomouckého kraje si 
velmi vážíme, bez této podpory bychom ne-
mohli naši tradiční kulturní akci v této po-
době pořádat. Nakonec mi dovolte poděko-
vat všem obyvatelům okolních ulic, kterým 
jsme narušili jejich noční klid, za vstřícnost 
a pochopení. 

Investice do školství
V souladu se schváleným rozpočtem měs-
ta jsme v průběhu letních prázdnin dokon-
čili dvě investiční akce, jedna se uskutečnila 
v mateřské škole, kde byly dokončeny práce 

na rekonstrukci a modernizaci koupelen a to-
alet využívaných dětmi při pobytu na zahradě 
mateřské školy a dále rekonstrukce sociálních 
zařízení pro zaměstnance mateřské školy. in-
vestiční náklady této akce představují část-
ku 330.042,00 Kč, včetně dph. V prostorách 
školní jídelny základní školy, pak byla prove-
dena kompletní rekonstrukce vzduchotechni-
ky, v celkové hodnotě 1.137.334,70 Kč, včetně 
dph. prostory školní jídelny trpěly v minu-
losti nadměrnou vlhkostí, rekonstrukcí vzdu-
chotechniky došlo nejen ke zlepšení pracov-
ního prostředí všech zaměstnanců, ale i všech 
strávníků, kteří školní jídelnu využívají. Věří-
me, že obě tyto investice povedou ke zvýše-
ní kvality nabízených služeb v oblasti školství 
v našem městě.
Nejen plánované investiční akce však měs-
to v rámci roku řeší, právě v oblasti školství 
musí město řešit i nenadálou událost, kte-
rou je propad septiku u základní školy, kte-
rý byl způsoben nadměrnou zátěží náklad-
ních vozidel při výstavbě kanalizace hp ii. 
(investor akce Vhz šumperk, a.s.). při této 
havárii bylo zjištěno, že splaškové vody ze 
základní školy nejsou řádně přepojeny, ten-
to stav vyvolal nečekaný požadavek na roz-
počet města na sjednání nápravy v této věci 
a přepojení splaškových vod do splaškové 
kanalizace mimo septik, který není v dob-
rém technickém stavu, současně dojde 
k přepojení dešťových vod do dešťové kana-
lizace. tímto krokem by mělo dojít k úspo-
ře provozních nákladů za množství dešťo-
vých vod odváděných školou do splaškové 
kanalizace společnosti Vhz šumperk, a.s.. 
celkové náklady plánovaných oprav jsou ve 
výši 600.350,00 Kč, včetně dph. 
Výše uvedené rozpočtové výdaje jsou měs-
tem vynakládány nad rámec poskytnutých 
neinvestičních příspěvků jednotlivým pří-
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spěvkovým organizacím, kdy mateřská ško-
la v tomto roce obdrží od města na provoz 
částku 550.000,00 Kč, základní škola částku 
3.450.000,00 Kč a základní umělecká škola 
částku 250.000,00 Kč.
Rada města v tomto roce odsouhlasila mateř-
ské škole navýšení školného z částky 300,00 
Kč na částku 400,00 Kč měsíčně/1 žák. Na 
tomto kroku jsme se s paní ředitelkou ma-
teřské školy dohodli z důvodu zintenzivnění 
modernizace předškolního zařízení. město 
mateřské škole nesníží neinvestiční příspě-
vek na provoz z důvodu navýšení školného a 
mateřská škola využije získané finanční pro-
středky na další rekonstrukci a moderniza-
ci mateřské školy. město se bude snažit, tak 
jako v minulosti, v mezích svých finančních 
možností, nadále mateřské škole pomáhat. 
Věříme, že se jedná o krok správným smě-
rem, který pomůže ke zlepšení celkového 
prostředí mateřské školy, ve kterém děti trá-
ví dvě třetiny svého dne a je důležité, aby se 
zde cítily dobře. 
Jsme si vědomi, že kvalita školství je jed-
ním z důležitých faktorů pro rozhodování 
mladých rodin, zda jsou pro ně loštice tou 
správnou volbou pro budoucí život.

Rekonstrukce Havelkovy ulice
správa silnic olomouckého kraje nám, po 
řadě jednání přislíbila, že rekonstrukci ha-
velkovy ulice zahrne do plánu oprav na rok 
2017, v současné době se zpracovává pro-
jekt rekonstrukce havelkovy ulice, který 
připravuje správa silnic olomouckého kra-
je a souběžně s tímto město loštice připra-
vuje projekt opravy chodníků kolem míst-
ní komunikace. V souvislosti s plánovanou 
rekonstrukcí havelkovy ulice bylo město 
požádáno zubními lékařkami a praktickým 
lékařem, kteří zde provozují své soukro-
mé praxe, o řešení nedostatku parkovacích 
míst před jejich ordinacemi. 
Rada města požádala v této věci o stanovisko 

projektanta, ze kterého vyplývá, že vybudo-
vání parkovacích státní mezi vjezdy do ne-
movitosti č. p. 337, tak jak lékaři požadují, je 
technicky velmi náročné, podélná parkovací 
státní by zde mohla vzniknout maximálně 3, 
kolmých stání by zde mohlo být umístěno 9. 
Vybudování parkovacích míst na veřejném 
prostranství před ordinacemi lékařů by vy-
žadovalo, aby vlastníci posunuli oplocení, 
současně vyžaduje posunutí obou vjezdů 
včetně bran směrem do pozemku, dále s vel-
kou pravděpodobností bude vyžadovat vy-
budování opěrné zdi kolem chodníku, který 
musí být přemístěn ze současné trasy až za 
vybudovaná parkovací místa. předpokláda-
né náklady na vybudování parkovacích míst 
na veřejném prostranství města před nemo-
vitostí č. p. 337 jsou 1,2 mil Kč. 
z uvedených důvodů projektant navrhl, aby 
parkovací místa pro soukromou praxi léka-
řů byla vybudována na pozemku ve vlastnic-
tví lékařů. Náklady na vybudování parkova-
cích míst na pozemku uvnitř areálu vyžadují 
o dvě třetiny nižší náklady než na veřejném 
prostranství města. Na základě těchto argu-
mentů rada města zaslala žadatelům vyjádře-
ní, ve kterém jim sdělila, že jejich požadavku 
nemůže v důvodu výše uvedených vyhovět a 
požádala je o zvážení, zda by nevybudovali 
tyto parkovací místa na vlastním pozemku. 
Vyjádření rady města vyvolalo ze strany lé-
kařů nesouhlas s požadavkem předložení je-
jich žádosti zastupitelstvu města. hlavním ar-
gumentem, proč nesouhlasí s vybudováním 
parkoviště na vlastním pozemku za vlastní fi-
nanční prostředky, bylo vyjádření, že se jedná 
o zdravotní péči pro občany města.
zastupitelstvo města požadavek lékařů zno-
vu projednalo. V rámci projednávání žá-
dosti bylo poukázáno na tyto skutečnosti:
 vybudování parkovacích míst na veřej-
ném prostranství města povede k nehospo-
dárnému nakládání s finančními prostřed-
ky města,
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 ke každé provozovně sloužící k podni-
kání je povinen vybudovat parkování pro-
vozovatel (vlastník) vlastními prostředky 
na vlastní náklady, 
 objekt je v soukromém vlastnictví, 
může být kdykoli prodán a parkovací místa 
budou sloužit zcela k jinému účelu než, ke 
kterému byla vybudována

současně v rámci projednávání zastupi-
telstva města bylo i několikrát zmíněno, že 
v daném případě, je třeba zohlednit i po-
třebu našich občanů zajistit jim kvalitní na-
bídku a dostupnost lékařské péče ve městě. 
z tohoto důvodu bylo lékařům v rámci pro-
jednávání nabídnuto, že pokud zbudují par-
koviště pro pacienty na vlastním pozemku je 
město připraveno poskytnout jim na realiza-
ci projektu investiční účelovou dotaci ve výši 
60% nákladů na realizaci, maximálně ve výši 
300.000,00 Kč s tím, že město při této kal-
kulaci vycházelo z toho, že jedno parkovací 
místo na travnatém pozemku bez požadav-
ků na vyvolání dalších investičních nákladů 
jako např. v případě budování parkovací plo-
chy před nemovitostí č. p. 337 je možno vy-
budovat za cenu 40.000,00 Kč, včetně dph 
tj. 9 parkovacích míst 360.000 Kč, včetně 
dph. V případě navrhovaného řešení, pak 
má město právo si v rámci uzavřené smlou-
vy o poskytnutí dotace stanovit podmínku 
kolik let bude parkoviště vybudované za fi-
nanční podpory města používáno jako par-
koviště pro pacienty a současně požadovat 
v případě porušení této podmínky vrácení 
dotace zpět městu, tedy jinými slovy, pokud 
by lékařky odešly do jiné, pro ně ekonomic-
ky výhodnější oblasti nebo do nemovitos-
ti s nižšími provozními náklady a rozhodly 
by se nemovitost prodat, pak budou povinny 
městu finanční prostředky vrátit.
zastupitelstvo města na svém 14. veřejném 
zasedání zamítlo návrh na vybudování par-
kovacích míst na veřejném prostranství 

města před nemovitostí č. p. 337 z důvodu 
vysokých finančních nákladů, vybudování 
jednoho parkovacího místa by zde moh-
lo stát až 130.000,00 Kč, včetně dph. za-
stupitelstvo města dále rozhodlo, že vyvolá 
jednání s lékaři o podmínkách podpory ze 
strany města, za kterých by bylo možné vy-
budovat parkovací místa na pozemcích ve 
vlastnictví lékařů v případě, že s tímto řeše-
ním budou lékařky souhlasit.

Rekonstrukce nízkého napětí Olomouc-
ká ulice
město stále intenzivně pracuje na přípravě 
projektu revitalizace olomoucké ulice, aby 
měla investice smysl a veškeré potřebné ná-
vaznosti, již v loňském roce jsme zahájili in-
tenzivní jednání se společností ČEz distri-
buce, a.s., kterou jsme požádali o provedení 
rekonstrukce nízkého napětí na olomouc-
ké ulici uložením vedení nízkého napětí do 
zemního kabelového vedení a to ještě před 
vlastním zahájením našeho projektu. spo-
lečnost ČEz distribuce, a.s. zareagovala na 
naši žádost velmi pozitivně, v současné době 
probíhají projektové práce na projektu s do-
hodnutým termínem realizace - podzim 
2017. společným jednáním jsme dosáhli 
provázanosti našich projektů tak, aby finanč-
ní prostředky na oba projekty byly vynalože-
ny efektivně. zejména občanům olomouc-
ké ulice dáváme tuto informaci s předstihem 
na vědomí, s řadou vlastníků již proběhlo 
k plánované investiční akci jednání. Realiza-
ce projektu s sebou jistě přinese některé dílčí 
problémy, pevně věříme, že se nám je podaří 
společnými silami řešit.

Vybudování chodníků, komunikace
a míst pro přecházení ulice Jevíčská 
a Ve stráni
V minulém čísle hlasu loštic jsme Vás in-
formovali o problémech s přeložkami NNk 
na ulici Jevíčská a možném ohrožení pro-
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jektu „Výstavby chodníků, komunikace 
a míst pro přecházení ulice Jevíčská a Ve 
stráni“, od této doby se nám podařil znač-
ný posun v této věci. intenzivním jedná-
ním s projektanty, investorem a zhotovite-
lem přeložky NNk jsme docílili, že dne 9. 
9. 2016 dojde k přeložení kabelu NNk. sou-
časně bych na tomto místě ráda poděkova-
la všem sousedním vlastníkům nemovitos-
tí, že dali k přeložení kabelu NNk písemný 
souhlas a město dostalo šanci v jednáních 
na vlastní realizaci přeložení NNk dále pra-
covat. V průběhu prázdnin bylo také pro-
vedeno výběrové řízení na zhotovitele stav-
by, do kterého se přihlásilo 11 uchazečů o 
veřejnou zakázku. Nejvhodnější nabídku, 
která splnila předpoklady uvedené v zadá-
vací dokumentaci s nejnižší nabídkovou ce-
nou, předložila společnost EURoVia cs, 
a.s., louky 330, 76302 zlín, iČ: 45274924 
za celkovou cenu díla 1.559.675,00 Kč, 
včetně dph. společnost zahájí práce na 
díle 12. 9. 2016 s termínem dokončení díla 
30. 11. 2016. Upozorňujeme, že v době rea-
lizace projektu bude probíhat částečná uza-
vírka na některých místech uvedené lokali-
ty a celková uzavírka účelové komunikace 
– ulička kolem bývalé kovárny zaústěná na 
vjezdu i na výjezdu do ulice Jevíčská. V mís-
tech částečné uzavírky prosíme občany, aby 
dbali zvýšené opatrnosti v dopravním pro-
storu, v místě celkové uzavírky komunika-
ce, pak prosíme všechny dotčené vlastníky 
o trpělivost a pochopení. Na konci realiza-
ce díla by mělo dojít k výraznému zlepše-
ní celkového stavu bezpečnosti dopravního 
provozu v této lokalitě.

Lanové hřiště na koupališti
Jistě nezůstalo bez povšimnutí, že mimo re-
konstrukce brouzdaliště došlo na koupališti 
k vybudování dalšího herního prvku, kterým 
je dětské lanové hřiště. projekt byl realizo-
ván provozovatelem koupaliště firmou Gm5, 

s.r.o. ve spolupráci s městem. Firma Gm5, 
s.r.o. se souhlasem rady města požádala olo-
moucký kraj o dotaci na podporu cestovní-
ho ruchu v turistických regionech Jeseníky a 
střední morava, cílem podpory bylo zatrak-
tivnění rekreačního areálu, který úzce souvisí 
s dalším rozvojem cestovního ruchu v lošti-
cích, olomoucký kraj vidí v našem městě vel-
ký potenciál rozvoje cestovního ruchu v ob-
lasti střední moravy, proto finančně podpořil 
jak projekt rekonstrukce brouzdaliště částkou 
280 tisíc Kč, tak projekt dětského lanového 
centra částkou 250 tisíc Kč. 
hodnota dětského lanového centra je, dle 
předložených kalkulací cca 1 mil. Kč bez 
dph, město ve spolupráci s provozovate-
lem zajistilo část materiálu na realizaci díla 
z vlastních zdrojů, část byla kryta z dotace 
olomouckého kraje, přesto na dokončení 
vlastní realizace díla chyběla k dofinanco-
vání částka 390 tisíc Kč. Vzhledem k dal-
ším investičním akcím ve městě se nám 
tato částka jevila jako příliš zatěžující pro 
rozpočet města, proto jsme oslovili mož-
né sponzory, jejich prostřednictvím se nám 
podařilo zajistit finanční dary na projekt ve 
výši 140 tisíc Kč, zbývající část ve výši 250 
tisíc Kč pak byla hrazena z rozpočtu města. 
Veškeré smlouvy, které byly s provozovate-
lem koupaliště uzavřeny, směřují k budou-
címu převodu dětského lanového hřiště do 
vlastnictví města. 
Na tomto místě mi dovolte poděkovat olo-
mouckému kraji, který na projekt poskytl 
účelovou dotaci ve výši 250 tisíc Kč, dále 
všem sponzorům, kteří se na realizaci pro-
jektu podíleli tj. společnostem a.W. spol. 
s r.o., palackého 4, 789 83 loštice, Žsd, 
a.s., Brněnská 1050, 664 42 modřice, Ká-
men zbraslav, a.s., Žitavského 1178, 156 00 
praha 5, šumperská provozní vodohospo-
dářská společnost, a.s., Jílová 6, šumperk a 
společnosti, která na projekt také přispěla, 
ale projevila přání nebýt součástí publicity 
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projektu a v neposlední řadě provozovate-
li koupaliště společnosti Gm5, s.r.o. bez je-
jichž pomoci a nadšení zařídit na koupališti 
novou atrakci pro všechny návštěvníky by 
projekt nemohl vzniknout.

Bohužel ne vše se nám daří a letošní léto 
pro naše projekty nenašlo zcela pochopení, 
počasí nám svou nestálostí ne úplně přálo. 
musíme věřit, že příští rok nám příroda le-
tošní rok vynahradí a areál bude využit, tak 
jak si zaslouží. V průběhu léta provozovate-
lé koupaliště připravili 5 turnusů příměst-
ských táborů pro děti z loštic a okolí, o kte-
ré byl velký zájem a které se jim podařilo 
naplnit. z reakcí dětí je zřejmé, že kombi-
nace letních her a koupání je pro ně to pra-
vé. pevně věřím, že spolupráce mezi měs-
tem a společností Gm5 s.r.o. bude nadále 
probíhat tak, aby byli spokojeni především 
návštěvníci městského areálu koupaliště.

Objekt bývalé sýpky na Moravičanské uli-
ci č. p. 454
město je vlastníkem objektu bývalé sýp-
ky na moravičanské ulici č. p. 454, který 
je ve velmi špatném technickém stavu a 
je již řadu let bez využití. V letošním roce 
se v rámci integrovaného operačního pro-
gramu otevřela výzva na projekty v oblasti 
sociálního bydlení. z tohoto důvodu jsme 
požádali v minulých měsících pana archi-
tekta milana heidenreicha o posouzení sta-
vu nemovitosti, která v minulosti vyhoře-
la. ze stanoviska architekta vyplývá, že je 
možné budovu na plánovaný záměr využít. 
záměrem města je vybudovat v 1. a 2. nad-
zemním podlaží 4 sociální byty, v přízemí 
umístit technické zázemí pro byty a neby-
tové prostory pro sídlo loštické lesní, s.r.o., 
loštice, jejichž je město 100% vlastníkem. 
společnost loštická lesní, s.r.o. nemá v sou-
časné době k dispozici žádné prostory pro 
umístění sídla své společnosti. do konce 

listopadu bude zpracována projektová do-
kumentace k plánovanému záměru města, 
současně je nutné zpracovat studii provedi-
telnosti k projektu „stavební úpravy objek-
tu č. p. 454/24, moravičanská ul., loštice“ a 
do 27. 12. 2016 je nutné podat žádost o po-
skytnutí dotace na plánovaný projekt. 
záměrem projektu je provést komplexní 
rekonstrukci nemovitosti v havarijním sta-
vu, vybudováním 4 sociálních bytů dojde 
ke smysluplnému využití této nemovitosti, 
současně se vytvoří podmínky pro zřízení 
sídla naší dceřiné společnosti. Všechny tyto 
kroky by měly vést ke komplexnímu řeše-
ní využití nemovitosti, které pomůže našim 
občanům v obtížné sociální situaci, loštic-
ké lesní s.r.o. ke zlepšení provozních pod-
mínek společnosti a městu k řešení havarij-
ního stavu nemovitosti.

Nové využití pro zámek v Žádlovicích
archeologické centrum olomouc sem 
přesune depozitář. Vzdělávací pracoviš-
tě archeology 4 you by v budoucnu mělo 
vzniknout v zámku v Žádlovicích, který 
v současné době využívá střední škola tech-
nická a zemědělská z mohelnice.
škola k poslednímu červnu letošního roku 
zámek v Žádlovicích opustila. Uvolněné 
prostory se jeví jako vhodné pro vybudo-
vání centrálního archeologicko – antro-
pologického depozitáře olomouckého ar-
cheologického centra, jehož zřizovatelem je 
olomoucký kraj.
Kromě depozitáře vznikne v žádlovickém 
zámku vzdělávací centrum. Jeho prostřed-
nictvím chtějí odborníci z archeologického 
centra systematicky působit na veřejnost, 
nabízet výukové programy, mimo vyučova-
cí školní aktivity a interaktivní expozice.
chybět nebude ani zázemí pro laborator-
ní a praktickou výuku studentů Univerzi-
ty palackého, školy v přírodě, dětské tábo-
ry s archeologickou tématikou, konference 
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či workshopy. zajímavý bude také archeo 
skanzen.
olomoucký kraj letos převezme objekt a 
připraví studii proveditelnosti. pak požádá 
o stavební povolení. V letech 2017 a 2020 
dojde k samotné realizaci projektu. 
zdroj: webové stránky Olomouckého kraje)

Starostka města 

Krátké slovo místostarosty.
Vážení spoluobčané
V hlasu loštic - zima 2015 jsem napsal, že 
pokud dokážeme držet při sobě a společný-
mi silami se pokusíme dát město po stavbě 
kanalizace znovu do pořádku, vrátí se nám 
sem ztracená pohoda a klid.
mám velkou radost, že se tak stalo. mnoho 
z Vás využilo situace po stavbě kanalizace a 
vlastních přípojek a krásně si upravili pro-
stor před svými domy. Vedení města si uvě-
domuje, co dnes takové práce stojí a o to víc 
si této Vaší aktivity váží. Byli bychom moc 
rádi, kdyby touto cestou šli i ostatní, bytťtře-
ba později. samozřejmě si uvědomujeme, že 
v ulicích, které jsou před revitalizací (např. 
olomoucká a loužek) je v tuto chvíli velmi 
obtížné něco před svým domem zkrášlovat. 
Nyní mi dovolte, abych uvedl pár čísel. celý 
projekt kanalizace v sobě obsahoval 388 ks 
nových, nebo rekonstruovaných přípojek. 
do této chvíle bylo přepojeno na náklady 
Vhz a.s. v režimu tzv. Vyvolaných přípojek 
(plátci stočného) 133 nemovitostí. K 1. září 
2016 eviduje provozní firma špVs a.s. 104 
nově napojených nemovitostí a 22 žádostí 
před uvedením do provozu. V Žádlovicích 
je z plánovaných 65 přípojek k 1.9. 216 re-
alizováno 35. 
souhrnně řečeno: aby bylo dosaženo cílů 
celého projektu hp ii, zbývá z plánovaných 
388 přípojek ještě přepojit 129 domácnos-
tí. znovu opakuji. Uvědomujeme si, že pro 
mnohé z Vás je vybudování nové kanali-
zační přípojky velká investice. pro mno-

hé je to i stavebně-technický problém, kte-
rý není jednoduché vyřešit. přesto všechno 
Vás prosíme, abyste Vaše připojování ne-
odkládali. město loštice ještě do konce říj-
na 2016 nabízí možnost nákupu kanalizač-
ních potrubí a tvarovek za ceny, které jsou 
cenově nedostižné. V mezidobí totiž došlo 
ke zdražení materiálu, a tak neváhejte této 
služby využít a ušetřit si tak značné finanč-
ní prostředky.
dalším z důvodů proč na Vás nyní apeluje-
me je, že původní staré splaškové stoky, do 
kterých jste byli mnozí ,,na černo“ připoje-
ni, nyní v novém režimu slouží jako dešťo-
vé. provozovatel sítě špVs a.s. proto upo-
zorňuje, že hodlá přikročit k monitoringu 
této staré kanalizace, aby zjistil, které nemo-
vitosti ji nadále využívají jako splaškovou. 
takto objevená protiprávní napojení budou 
na náklady vlastníka zaslepeny. těmto do-
mácnostem poté nezbude nic jiného, než 
likvidovat své splašky vyvážením na čís-
tírnu odpadních vod a to doložit provozo-
vateli dokladem. dále bych rád upozornil 
na případy, kdy je domácnost již napojena 
na novou kanalizaci, ale nemá podepsa-
nou smlouvu se špVs a.s. a v tuto chvíli vy-
pouští splašky tzv. zadarmo. V podzimních 
měsících provedou pracovníci špVs kon-
trolu i na nových stokách a takto připoje-
ným domácnostem bude hrozit sankce až 
do výše 50 tis. Kč Využijte prosím období 
tzv. amnestie do konce září 2016 a věci na-
pravte bez sankcí.
co říct na závěr? Jak pracujeme, vidíte. po-
kud nejste spokojeni, běžte za dva roky do 
vedení města a pokuste se vyřešit to, co Vás 
trápí a co třeba není v našich silách mo-
mentálně zvládnout. a těm, kteří věří, že 
víme, kam město vedeme, za důvěru moc 
děkujeme. 

 Za Radu města a koaliční partnery
Jan Konečný 
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Vzpomínka
Když se v roce 1987 zakládal při zdejším zemědělském družstvu Kruh přátel hudby, 
stála při jeho zrodu i paní Eva zabloudilová. od zahájení činnosti Kph se v lošti-
cích uskutečnilo neuvěřitelných 233 koncertů krás-
né hudby. Byl to nespočet hodin, které paní Eva jako 
spoluorganizátorka s láskou věnovala přípravě těch-
to koncertů bez jakéhokoliv nároku na odměnu. Je-
dinou odměnou ji byla krásná hudba, kterou tolik 
milovala a která, jak říká francouzský spisovatel an-
toin de saint Exupery, je „branou do lidské duše“.
29. září zahajuje Kph jubilejní 30. koncertní sezónu. 
Na její přípravě se však paní Eva zabloudilová popr-
vé nebude podílet. V pátek 5. srpna 2016 náhle na-
vždy odešla z tohoto pozemského světa. Nám nezbý-
vá než jí za její obětavost a záslužnou práci upřímně 
z celého srdce poděkovat.               

Za vedení a za všechny členy KPH
Zdislava Kubínová

Zpráva SUOT - za období červen–červenec 2016

Narodili se:
adam miKEš, Jan spURNÝ, štěpán spURNÝ, lukáš chRomČÁK, david dEUtsch, 
štěpán pEcha, tereza laNGoVÁ, lukáš KilKoVsKÝ, Emma GRÉzloVÁ, patrik BER-
GER, Ema alžběta BENEšoVÁ.

Manželství uzavřeli:
 tomáš homolÁK z loštic a martina KoNEČNÁ z pavlova – 
- manželství uzavřeno v lošticích 
 pavel pRochÁzKa z loštic a lenka sUltUsoVÁ z moravičan - 
- manželství uzavřeno v kostel sv. Jiří v  moravičanech
milan NaVRÁtil a petra KNiřoVÁ z moravičan –
 - manželství uzavřeno v moravičanech
 miroslav hEpil z Bílé lhoty a pURoVÁ Jana z mohelnice – 
- manželství uzavřeno v lošticích

Výročí zlaté svatby oslavili:  manželé pavel a Vlasta FilipioVi z loštic.

Zemřeli  naši spoluobčané: KoVÁř miroslav – 71 let
sUot - září 2016

INfORMace pRO ObčaNy
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ZE žIvotA městA

poděkování   
Koncem července 
ukončil svoji aktiv-
ní činnost v lošti-
cích obvodní lékař 
pan doktor zdenko 
Koval. Více než čty-
řicet roků pečoval o 
zdraví občanů naše-
ho města a okolí. za 

tuto dobu mu rukama prošlo několik gene-
rací spoluobčanů, kteří mu vděčí za nezišt-
nou pomoc při řešení jejich zdravotních, 
ale mnohdy i životních problémů. Velmi 
si občané váží jeho nesmírné obětavosti a 
lidského přístupu. pro každého pacienta 
měl připraveno povzbudivé slovo a svým 
odborným přístupem vynikajícího dia-
gnostika, dokázal napomáhat řešit i velmi 
složité věci, které zvláště v posledních ob-
dobích naše občany trápí. Někteří pamět-
níci vzpomínají na jeho příjezd do loštic, 
dokonce i na první kytičku, kterou dostal 
s přáním úspěšného působení v lošticích 

od svého prvního pacienta. mnozí nevěři-
li, že tak mladý a šikovný doktor v našem 
městečku zůstane. V nové  práci navazo-
val  na velmi oblíbené lékaře pana dokto-
ra Kukulu a pana doktora arnolda. oče-
kávání velmi rychle naplnil a stal se stejně 
oblíbeným a úspěšným lékařem, jako byli 
jeho předchůdci. zvláště náročné pro něho 
bylo období, kdy obvodní lékaři prakticky 
sloužili nepřetržitě po celých  dvacet čtyři 
hodin. ale pan doktor měl také svůj zlo-
zvyk. Každému pacientovi  utkví  v paměti 
jeho vášeň pro cigaretku. zvlášť veselé bylo, 
když velmi upřímně doporučoval napří-
klad při potížích s dýcháním, omezení kou-
ření a přitom byl zahalen do obláčků dýmu 
své cigaretky, kterou právě kouřil a kterou 
tak miluje. ale to byl náš „pan doktor“. pro-
to ho máme rádi a vzpomínáme na to, s ja-
kou důvěrou jsme jej navštěvovali a plnili 
jeho rady. Vážený pane doktore – děkujeme 
a přejeme Vám hodně zdraví a osobní spo-
kojenosti.         PhDr. Ctirad Lolek 

Školní rok 2016/2017 začíná
Ve čtvrtek 1. září 2016 se před starou budo-
vou loštické základní školy sešli žáci, uči-
telé, zaměstnanci školy, rodiče, prarodiče a 
pozvaní hosté, aby společně zahájili školní 
rok 2016/2017. V osm hodin zazněla stát-
ní hymna a po ní vystoupil pan ředitel mgr. 
lubomír Faltus. přivítal všechny zúčastně-
né, shrnul události roku předešlého a nastí-
nil to, co nás čeká v roce letošním. Na naší 
škole se bude vzdělávat celkem 296 žáků ve 
14 třídách. pan ředitel také představil nové 
zaměstnance – dvě asistentky pedagogů 
paní ivanu mlčochovou a mgr. lucii Kou-
delkovou, třídní učitele jednotlivých tříd a 
ostatní pedagogické pracovníky.

V projevu byly připomenuty i akce, které 
probíhaly během prázdnin. díky podpoře 
města loštice se v průběhu letních prázd-
nin zrealizovala ve školní jídelně celková 
rekonstrukce vzduchotechniky. Ve škole 
proběhly další investiční akce: oprava stře-
chy staré tělocvičny (izolační nátěr), opra-
va umývárny a odpadu tělocvičny, rozsáh-
lá oprava školního dvora (omítky, odpady, 
položení dlažby kolem budovy), vymalová-
ní chodeb staré budovy zš, oprava odpadu 
a sprchy ve školní jídelně. V budově nové 
školy byl v přízemí vybudován oddecho-
vý koutek pro žáky. Novým nábytkem byla 
vybavena učebna 1. ročníku a v učebně 3. 
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ročníku nainstalovali novou tabuli a data-
projektor.
V letošním školním roce se škola zaměří na 
tři projekty, jejichž výsledkem bude nová 
učebna fyziky, jazyková učebna a učebna 
environmentální výchovy.
po panu řediteli vystoupil se svým proje-

vem zástupce města pan místostarosta Jan 
Konečný. 
Na závěr bylo žákům sděleno od vedení 
školy a třídních učitelů několik organizač-
ních informací a školní rok 2016/2017 byl 
slavnostně zahájen. ať se nám všem školou 
povinným vydaří.    Mgr. Martina Špičková

Zajímavosti z Duhové školky
tak jak už to každým rokem bývá, konec 
školního roku patří u dětí k těm nejvíce 
očekávaných. měsíce květen a červen byly 
opět „nabité“ různými akcemi, poznávací-
mi vycházkami, exkurzemi a zajímavými 
besedami, zábavným a sportovním soutě-
žením. 
mezi ty největší akce řadíme již tradičně 
školní výlet, oslavy dne dětí, indiánský tý-
den včetně hledání pokladu a rozloučení 
s „předškoláky“.
letos jsme se s nejstaršími dětmi vydali na 
školní výlet na zámek potštejn, kde jsme se 

zúčastnili hrané prohlídky zámku pod ná-
zvem „ztracen v čase“, kterou jsme všichni 
s nadšením sledovali. děti tak měly mož-
nost setkat se např. „živým“ s Karlem iV., 
královským šaškem, dvorní dámou nebo 
kastelánem a tím se seznámily se způso-
bem života na zámku. Velkým zážitkem 
byla pro ně také procházka bludištěm, sva-
čina v zámecké cukrárně, střílení z luku a 
rytířské souboje. letošní školní výlet si 
nejen děti, ale i učitelky moc užily a určitě 
na něj budeme všichni ještě dlouho vzpo-
mínat.
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V červnu se uskutečnil již 5. ročník oslav 
dne dětí na školní zahradě. V dopoledních 
hodinách děti shlédly Vodnickou pohádku 
a také si pochutnaly již tradičně na zmrzli-
ně od pana štiky, kterému za jeho sponzor-
ský dar pro děti moc děkujeme. Na tuto akci 
jsme pozvali také děti ze soukromé školky 
sluníčkov a oslavili jsme tak den dětí spo-
lečně. odpoledne se zahrada mateřské ško-
ly zaplnila dětmi, rodiči a dalšími přízniv-
ci duhové školky. V programu vystoupila 
děvčata z tanečních kroužků mateřinka, 
mini ordička a jako hosté přijely Čertice 
z Křemačova. milovníci pejsků si přišli na 
své při ukázce cvičených psů a soutěživé 
děti měly možnost plnění úkolů na stano-
vištích. Na tuto akci přijal také pozvání pan 
ředitel zš mgr. l. Faltus a všechny budou-
cí školáky nám ostužkoval. Nechyběl ani 
všemi očekávaný skákací hrad se stánkem 
sladkostí a samozřejmě odměny pro děti. 
celá akce se vydařila, hlavně počasí nám 
přálo a děti odcházely domů spokojené. 
Na indiánský týden se děti ze všech tříd při-
pravovaly velmi pečlivě. samy si vyráběly 
indiánské obleky a jejich doplňky a učily se 
indiánské písně a tance. za odměnu pak šly 
hledat indiánský poklad, malé děti kolem 

mateřské školy a ty starší se vydaly do lesa, 
kde plnily různé připravené úkoly. Všech-
ny děti poklad našly v podobě cukrovinek 
a drobných dárků.
Naší již dlouholetou tradicí je také „Rozlou-
čení s předškoláky“. děti se jedno červnové 
odpoledne sešly na školní zahradě a společ-
ně se vydaly se svými učitelkami na procház-
ku nad město loštice, kde si povídaly o na-
šem městě. po návratu na ně čekalo opékání 
špekáčků, hry a tance při kytaře a nechyběla 
ani velká hostina plná dobrot. Všichni před-
školáci dostali na památku na mateřskou 
školu pěknou knížku od sRpš a ve večerních 
hodinách si pro ně přišli jejich rodiče. 
V době hlavních prázdnin byla zrekonstru-
ována dětská letní umývárna a sociální za-
řízení pro zaměstnance včetně úklidových 
místností. chtěla bych proto touto cestou 
poděkovat našemu zřizovateli, městu loš-
tice, za poskytnutou dotaci na tuto nutnou 
rekonstrukci. také nám na školní zahra-
dě přibylo několik pružinových houpadel, 
které byly pořízeny z finančního příspěv-
ku obce palonín. tento finanční dar byl vě-
nován mateřské škole za umožnění docház-
ky dětí z palonína do našeho předškolního 
zařízení. 



hlas loš tic                                                                                        podzim 2016

13

od letošního září budou rodiče dětí hra-
dit Úplatu za předškolní vzdělávání ve výši 

400 Kč měsíčně. peníze budou opět použi-
ty ve prospěch dětí – na hračky, vzdělávací 
a didaktické pomůcky, výtvarný materiál, 
tělovýchovná nářadí a náčiní, vybavení ve 
třídách a na školní zahradě apod. Rodiče 
si mohou zaplacenou Úplatu za pV uplat-
nit jako slevu na dani ve svém daňovém 
přiznání nebo při ročním zúčtování u za-
městnavatele za rok 2016.
začal nám nový školní rok a s ním přišlo 
mnoho nových dětí do naší duhové škol-
ky. Věříme, že se jim bude u nás líbit, že si 
najdou nové kamarády a budou u nás spo-
kojené.   Květoslava Kobzová – ředitelka MŠ

KULTURNí INfORMace

slavnost Bat micva v Lošticích
Morissa Lambert z amerického města 
Glencoe se stala 6. srpna 2016 v loštic-
ké synagoze ve věku 12let dcerou přiká-
zání, tedy zodpovědnou za plnění svých 
náboženských povinností. Bat micva je 
významná životní událost, spojená s bo-
hoslužbou a zkouškou ze znalostí zákona a 
tradic. obřad, kterého se zúčastnili její čet-
ní příbuzní, vedl rabín Bruce Elder z kon-
gregace hakafa. loštická synagoga se opět 
naplnila do posledního místa.
V předvečer této slavnosti vzpomínal rabín 
Bruce: „Když jsem poprvé přijel do těchto 
míst v roce 2005, abych na chvíli přivezl s se-
bou zpátky do Loštic Tóru, kterou užíváme a 
jež pochází z této synagogy, stejně jako dnes 
jsem tu sloužil mši. Po mši jsem se zaposlou-
chal do koncertu sboru Větrník, a měl pocit, 
že stěny tohoto svatostánku pláčou. Plaka-
ly, protože byly samy. Skoro všichni členové 
místní židovské obce zahynuli během holo-
caustu a nyní tu nebyl nikdo. Byla tu však 
Tóra, která tu má svůj domov, Tóra z kte-
ré jim jejich rabíni předčítali v modlitbách. 
Stejně jako ona se vrátila do svého domu, je 

tedy synagoga i naším domovem. Sedíme v 
kruhu v šabatový večer a nyní už stěny ne-
pláčou. Její kongregace je opět zde. Stejně 
jako zvony v následující písni přinášejí zklid-
nění i my jsme nyní zklidněni a vítáme šab-
at… Šabat Šalom.“
důvod rozhodnutí morissy přjmout Bat 
micva v lošticích objasnila její maminka 
heather: „Máme tři dcery. Dvě starší již pro-
žily svou Bat micva. Jedna měla krásný obřad 
na Masadě v Zemi zaslíbené, symbolu svo-
bodného židovského národa. Druhá měla ob-
řad na břehu krásného jezera, kam společně 
jezdíme. Bylo to rovněž krásný monet, když se 
navíc během obřadu nad našimi hlavami roz-
svítila duha… I sem přijel s Tórou náš rabín 
Bruce Elder  a znovu se ve své řeči vrátil k její-
mu loštickému původu, domovu naší Tóry.
V té chvíli mi Morisa řekla: To bude místo 
mojí Bat micva. A kde to vlastně je?“
Její předsevzetí ji neopustilo, naopak, čím 
více se o lošticích dozvídala, tím více tou-
žila spojit svůj svátek i s oslavou Bat micva 
Grety hirschové – židovské dívky z loštic, 
která zahynula během holocaustu. Během 
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bohoslužby oslovil rabín 
morissu jako Bat micva a 
zároveň se dostalo stejné-
ho oslovení i Gretě. de-
dikaci této dívce završila 
celá kongregace na židov-
ském hřbitově v lošticích 
hned po obřadu, kde u ná-
hrobku rodiny hirschovy 
společně pronesli modlit-
bu za zemřelé.
obřadu se zúčastnili 
mnohé významné osob-
nosti, z nichž jmenujme 
jezuitu otce Františka líz-
nu, nositele řádu tGm a 
Jana Janků, rovněž nosite-
le řádu tGm, jež je také znám jako nálezce 
mírovské tóry. přeživší holocaustu alžběta 
dostálová a daniela zavadilová jí věnovaly 
krásné dárky, stejně jako místostarosta pan 
Jan Konečný, který jménem města loštice 
morisse věnoval starobylý svícen – symbol 

světla. také členové Respektu a tolerance 
předali své dary, z nichž každý nesl v sobě 
poselství a zprávu, které budou morisse 
vždy připomínat její výjimečný den.
po obřadu následoval houslový koncert 
česko-irského hudebního dua Bohemian 
strings za klavírního doprovodu slečny Ve-
roniky Kordasové ze zUš loštice.

Foto: Rudolf Dub, Text: RT
Celé Česko čte dětem
loštická knihovna se i letos připojila k ce-
lostátní akci „celé Česko čte dětem „. Kam-
paň zaštiťují ministerstvo kultury ČR, mi-
nisterstvo školství mládeže a tělovýchovy 
ČR, dětský fond osN UNicEF a Národ-
ní knihovna ČR. osobní záštitu od vzniku 
kampaně nesl Václav havel, od roku 2015 
pak kardinál dominik duka.
Naše akce proběhla  ve spolupráci se zš 
loštice v prostorách městské knihovny 23. 
června. sešlo se 290 účastníků, z toho 90 
čtenářů. Žáci si přinesli  své oblíbené kni-
hy a z nich ostatním přečetli krátkou ukáz-
ku. Každý čtenář byl pak odměněn velkým 
potleskem a malým dárkem. proběhl i zku-
šební on-line přenos, který sice měl drobné 
technické problémy, ale určitě to byla zají-
mavá zkušenost.

cílem této akce je 
prohlubování vztahu 
dětí ke čtení a ke kni-
hám jako takovým. 
aby děti v dnešní 
uspěchané době pře-
hlcené informační-
mi médii rády četly 
a hlavně, aby dětem četli i dospělí. protože 
čas, který dětem věnujeme, není nikdy ztra-
cený. Naopak, vždy se zúročí a čas strávený 
s dětmi nad knihou pak patří k těm oka-
mžikům, na které se vzpomíná celý život.
děkujeme všem účastníkům naší akce, jak 
dětem, tak třídním učitelům za spolupráci 
a nadšení pro věc a těšíme se  na další roč-
ník, kdy opět bude celé Česko číst dětem.

Knihovna Loštice
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Pozvání k slavnostní bohoslužbě k památce knížete václava
milí čtenáři, sestry a bratři v Kristu, 
dovolte mi, abych Vás pozval k připomínce 
knížete Václava, patrona naší země a svět-
ce. Kolem osobnosti sv. Václava je mnoho 
nejasností, protože schází dostatek věro-
hodných pramenů. Významnějším prame-
nem, přestože jsou v něm zmínky o kníže-
ti Václavu jen okrajové, je kronika saského 
kronikáře Widukinda, ale ani tak přesně 
nevíme, kdy se Václav narodil a nemůže-
me s jistotou ani říct, kdy zemřel. o většině 
jeho života pojednávají četné legendy, které 
sepisovali mniši v klášterech. V té době se 
Evropou šířilo tzv. clunyjské hnutí, které si 
vzalo za cíl pozvednutí klášterního života, 
zbožnosti mnichů a jejich vzdělanosti. toto 
hnutí mělo vliv i na vznik svatováclavských 
legend, které jej vykreslují jako vzdělaného 
a zbožného knížete, jakéhosi „mnicha na 
trůně“, přestože panovníci té doby se vět-
šinou neuměli ani podepsat, natož aby ho-
vořili několika jazyky a orientovali se v te-
ologických a filosofických otázkách. Václav 
byl snad ženatý, ale jeho manželka mu ne-
dala syna, jen dvě dcery. svého syna, který 
se jmenoval zbraslav, tedy Václav počal se 
svou milenkou.
 Jako kníže dokázal Václav udržet klid 
v zemi po porážce, kterou utrpěl od saské-
ho vévody Jindřicha i. ptáčníka, který byl 
zvolen Východofranckým králem. za dobu 

Václavovy vlády došlo k rozvoji v zemi, byť 
za cenu jistého poddanství vůči Východo-
francké říši. ať tak či tak, stal se z knížete 
Václava patron naší země, byl uctíván jako 
svatý velmi brzy po své smrti a patří k his-
torickým osobnostem, které jsou pevnou 
součástí našich kulturních kořenů. 
dnes již klasická otázka, kterou svým obra-
zem kdysi vyjádřil paul Gauguin, zní: Kdo 
jsme, odkud přicházíme, kam jdeme… Vě-
domí si své vlastní identity, tedy toho, kdo 
jsme a jaká byla naše historie, nám může 
pomoci v orientaci při hledání cesty, po kte-
ré se chceme vydat v budoucnosti. Není na 
škodu se občas zastavit v tom našem uspě-
chaném životním tempu a prohlédnout si 
podstavec, na kterém stojí naše kulturní a 
národní identita. svatý Václav jistě není ce-
lým tím podstavcem, je jen jedním z mno-
ha kamenů, ze kterých je sestaven, ale má 
v něm své pevné místo a my Vás zveme, 
máte-li chuť a čas, pojďte si spolu s námi 
tuto významnou osobnost českých dějin, 
panovníka a světce, připomenout. 
Sejdeme se v neděli 2. října v 14.00 hod. 
v Husově sboru v Lošticích. přejeme Vám 
hezké zářijové dny a těšíme se na setkání 
s Vámi.
za Náboženskou obec církve českosloven-
ské husitské v lošticích

Mgr. Vlastimír Haltof, farář.

slavnostní ekumenická bohoslužba
památka knížete václava v neděli 

2. října ve 14 hod. v Husově sboru v Lošticích
Bohoslužbu obohatí hudebními vstupy Smíšený pěvecký sbor Carmen, který 
po bohoslužbě vystoupí s krátkým programem. Naše setkání bude pokračovat 
kulturním programem pod lipami před kostelem s hudební skupinou Pohodá-
ři a Písklata, kde bude připraveno drobné občerstvení. V případě nepříznivého 
počasí se přesuneme do kostela. 
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LoŠtICKÉ sLAvNostI již po 21.
Člověk tomu neuvěří, ale je to tak. a po-
řád mi to připadá tak nedávno, kdy začína-
jící mladá dechová kapela loštická Vesel-
ka uspořádala první hudební festival, tehdy 
převážně v lidovém stylu. Rok 1995 může-
me počítat za zákládající současných loš-
tických slavností hudby a tvarůžků. tato 
akce patří mezi naše největší. Nikdy ne-
bude vše ideální, letos se na návštěvnosti 
podepsalo sobotní velmi teplé počasí a již 
tradiční pršavé počasí v neděli. i tak měly 
slavnosti, které se letos opět vrátily do tří-
denního programu, co nabídnout. páteční 
program si za své vzala loštická country ka-
pela Kamarádi a pozvala si hudební kama-
rády v kapelách šediváci, dubáci, Kentaur a 
heřmánek 1983. 220 platících návštěvníků 
si užívalo hudebního podání country kapel, 
škoda jen, že se muselo tak brzo skončit.
sobotní program ovládnul 21. Festival de-
chových hudeb „pod loštickým nebem 
2016“, který zahájila sváteční bohoslužba za 

všechny muzikanty sloužená p. ing. arch. 
mgr. Kristánem libantem cm za doprovo-
du moravičanské mládežnické scholy Jiřin-
ky. a pak už následovala plejáda dechových 
hudeb – mohelanka, záhořáné, trnkovjan-
ka, loštická Veselka, slovenská maguranka 
a Vlčnovjanka. a návštěvnost v tomto šíle-
ně horkém prostředí? skoro 400 příznivců 
dechovky.
sobotní večer pořádalo město a patřil pří-
znivcům rockové hudby. představily se ka-
pely – Neopets z Konice, infrared z mo-
helnice, rocková violoncellová mužská 
kapela arrhythmia z přerova a dámská ka-
pela Kapriola z ostravy. sobotní večer na-
vštívilo přes 300 příznivců těchto kapel.
mohelnická loutkoherecká společnost 
loutkadlo zahájila nedělní program pro 
děti. Brněnské hýbánky předvedly dětský 
zábavný program a krásným doplněním 
byla  repríza muzikálku Červená Karkulka 
v podání žáků základní školy pod vedením 
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paní učitelky šimkové. V programu neděl-
ní části uvedla svůj koncert zUš a. Kašpa-
ra  a country skupina Vodníci. pak se pro-
gramu chopilo tvarůžkové království se 
slavnostními ceremoniemi a hosty – ma-
teřinka loštice, orda loštice, břišní taneč-
nice, mohelnická sebranka, řezbář Jaroslav 
Beneš a další. hudební vstupy byly v podá-
ní Vlasty horvátha s kapelou a s kapelou 
Kroky michala davida. Nedělní program 
navštívilo přes 500 návštěvníků. V průbě-

hu nedělního programu byla zahájena pu-
tovní výstava „má vlast cestami proměn 
2016“, která prezentuje projekty olomouc-
kého kraje v našem okolí.
Je nutné poděkovat všem, kteří se podí-
leli na přípravě těchto slavností, na jejich 
zajištění a hlavně za finanční příspěvky – 
městu loštice, olomouckému kraji a firmě 
a.W. spol. s. r. o. loštice. poděkování patří 
i sportovnímu klubu slavoj loštice za po-
skytnutí prostor sportovního hřiště.                 S.V.
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nebo na prvním koncertu 29. září. Veřejnost 
bude o konání koncertu informována ve vý-
věsních skříňkách a na internetových strán-
kách mKs, městským rozhlasem a členové 
Kph doručením programu koncertu.
obracíme se na širokou veřejnost a obča-
ny loštic s pozváním do našich řad, rádi 
pro vás připravujeme koncerty a vystoupe-
ní vynikajících umělců a i potěšení z krásné 
hudby, kterou již 30 roků přispíváme k obo-
hacení kulturního života v našem městě.
 Za vedení KPH Ing. František Kubín

Jubilejní 30. koncertní sezóna Kruhu přátel hudby Loštice
Kph loštice patří k nejlépe a k nejdéle fun-
gujícím kruhům přátel hudby v širokém 
okolí. za 29 let činnosti zde vystoupilo na 
233 koncertech mnoho význačných hudeb-
ních osobností – Eduard haken, Josef suk, 
Václav hudeček, Čeněk pavlík, Jiří Bárta, 
ivan Ženatý a řada dalších umělců.
letošní 30. koncertní sezónu zahájíme 29. 
září koncertem dua páleníček-Čechová. 
dále bude pokračovat šest koncertů, kte-
ré budou průběžně upřesňovány. Koncerty 
se uskuteční opět v sále zUš adolfa Kašpa-
ra v lošticích. pro členy Kph budou i le-

mKs - ostatní nabídky a informace:
*  MASÁŽE - relaxační, reflexní, sportovní, rehabilitační, zdravotní * 
*  KONDIČNÍ CVIČENÍ pro ženy s prvky aerobiku – středa od 19. hod.
*  CVIČENÍ S MÍČI – každé úterý od 18.30 hod.
*  PALIČKOVÁNÍ – informace pro zájemce v kanceláři MKS
*  KLUB MAMINEK – každá středa 8.30 – 11. hod.
*  SETKÁNÍ SENIORŮ – středy 21.9., 19.10, 16.11. – od 15. hod.
*  MAŽORETKY MKS – zápis do pohybové skupiny – 26.9. v 18. hod.
  

v v v

LISOVNa OVOce – zahájení 26. září – provoz každé pondělí od 13. hod
v v v

*  KeRaMIcKÝ KROUŽeK – pro zájemce o práci s hlínou a  vypalováním v keramic-
ké peci nabízíme vyžití v našem  keramickém kroužku – začínáme od 20. září,  zájemci se 
mohou hlásit v kanceláři mKs.
*  město loštice připravuje pro své občany vydání STOLNíHO KaLeNDÁŘe MĚSTa 
LOŠTIce,  kde budou uvedeny zajímavé akce,  pozvánky, informace, atd.
*  Vážení obyvatelé našeho města, mKs si Vás dovoluje oslovit a požádat o Vaše výpěstky, 
Váš um, nápady a šikovnost. V letošním roce pořádáme již XII. podzimní výstavu ovoce, 
zeleniny, produktů a dekorací. přispějte i letos, rádi Vás a Vaše výpěstky, nápady a výrob-
ky přivítáme v prostorách přísálí kulturního domu. 
Výstava se bude připravovat ve dnech 11.-13. října a otevřena bude v sobotu 15. října. slav-
nostního otevření se tentokráte ujme skladatelka, textařka a moderátorka VĚRa GREm-
licoVÁ. Výstava potrvá do neděle 23. října.
příjem exponátů bude do středy 12. října do 18. hodin v přísálí kulturního domu. předem 
děkujeme za spolupráci a těšíme se na vás.
Realizace letošní výstavy se ujme paní Jitka dubská – tel. 724 140 215
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dne 22. října 2016 v 10:30 hodin v klubovně místního Kulturního domu se koná 
první schůzka Dětského rybářského kroužku v Lošticích. 
srdečně zveme všechny mladé zájemce o rybářský 
sport a jejich rodiče !!
tento kroužek má v lošticích dlouholetou tradici, 
za tuto dobu vychoval desítky rybářů, pod vedením 
zkušených vedoucích. 
Během schůzek kroužku získají děti základní zna-
losti rybářského řádu, naučí se poznávat ryby, rost-
liny a živočichy, kteří se vyskytují v revíru naší or-
ganizace a naučí se různé techniky lovu ryb. dále 
získají základní znalosti pobytu v přírodě s ohle-
dem na její ochranu. podrobnější informace Vám rádi sdělí vedoucí: pan linhart luboš 
tel: 777 850 625. email: linhart.lubos@seznam.cz, linhart Jan tel: 774 959 348.  

Těšíme se na Vás, Petrův zdar !

Loštice v Chrenovci

sPoRt

touto cestou bych chtěla poděkovat zastu-
pitelstvu města loštice a sK loštice 1923, 
že umožnilo mladým fotbalistům si zahrát 
mezinárodní zápas na slovensku s oFK 
slávia chrenovec-Brusno.

 sK loštice 1923 přijal pozvání našich přá-
tel z družebního města chrenovec-Brus-
no na 3. ročník mezinárodního fotbalo-
vého zápasu, který se konal v sobotu 9. 
7. 2016. starosta obce ing. tibor Čičma-
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nec společně s milou paní, která měla na 
sobě fotbalovou šálu sK loštice 1923, 
nás srdečně přivítali. příjemné překvape-
ní pro nás bylo ubytování na místní faře.  
V odpoledních hodinách se všichni ode-
brali na fotbalové hřiště, kde chlapci ode-
hráli fotbalová utkání. starší žáci sK loš-
tice1923 zápas vyhráli 3:4 a dorost sK 
loštice 1923 prohrál 6:3 s oFK slávia 
chrenovec-Brusno. před návratem domů 
nás starosta města pozval na romantickou 
prohlídku Bojnického zámku, který pat-

ří k nekrásnějším evropským památkám. 
děkujeme!
setkání mělo velký úspěch a vznikla nová 
mezinárodní přátelství. Budeme se těšit na 
4. ročník fotbalového utkání, který se usku-
teční u nás v lošticích. doufáme, že mů-
žeme počítat s podporou místního zastu-
pitelstva, abychom přátele ze slovenska 
nezklamali. Velké poděkování patří staros-
tovi chrenovce-Brusno, oFK slávia chre-
novec-Brusno a všem lidem, kteří se na této 
akci podíleli.                  Dagmar Hopjáková
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DNEs JsmE sE ZEPtALI . . .

sLovo ŠÉfREDAKtoRA

Vážení čtenáři,
do rukou se Vám dostalo poslední vydá-
ní hlasu loštic. skoro bych řekl, že psaní 
zářijového článku do rubriky „slovo šéf-
redaktora“ je vůbec nejnáročnější. poně-
kud doznívající okurková sezóna si vyžadu-
je mnohem větší dávku polibku múzy, než 
tomu bývá obvykle.
přesto mám ale letos kliku. Ve vzduchu se 
vznáší jedno důležité téma.
možná jste si všimli, že v blízkém i vzdále-
nějším okolí se nebývalou měrou spravují 
krajské komunikace, zejména silnice. tak-
že dostat se třeba do nedaleké litovle zna-
mená celkem významný navigátorský um. 
mám dojem, že znám důvod - krajské volby 
se nezadržitelně blíží.
Na tomto místě Vás chci vyzvat, abychom 
šli volit. to, jak se udržuje majetek, jaký je 

přístup ke vzdělá-
ní, k podpoře za-
městnanosti k roz-
voji měst a obcí, to 
vše má krajské za-
stupitelstvo v nápl-
ni práce. Jeho vede-
ní má přímý dopad 
i na loštice. přesto-
že tato občanská výsada volit nestojí ani 20 
minut času za 4 roky, přišlo minule pouze 
37,62% z nás.
možná si myslíte, že Váš hlas nic nezmů-
že, opak je pravdou. Kdyby přišlo k volbám 
zbývajících 62% mohlo by to snadno pře-
psat mapu krajského zastupitelstva.
přeji mnoho zdaru v novém školním roce 
školákům i studentům a nám všem.

Pavel Procházka

. . . ředitele školy pana Mgr. Lubomíra Faltuse
Vážený pane řediteli, dovolte mi, abych vás jménem Redakční rady hlasu loštic požádal 
o zodpovězení tří otázek.

1. V minulém vydání odpovídal Váš ko-
lega pavel Kuba, kde jsme se ho ptali co 
by vzkázal žákům ZŠ, kteří odcházeli tou 
dobou na prázdniny. co byste vzkázal na-
opak žákům vy do nového školního roku, 
a co pro ně nového připravujete, na co se 
můžou těšit?
dobrý den všem čtenářům. prázdniny utek-
ly jako voda a škola je opět plná žáků. z 
vlastní zkušenosti vím, že ve škole se děti těší 
vždy na další prázdniny. škola se snaží děti 
zaujmout úpravou školy (nové vymalování 
chodeb), pravidelným nákupem moderních 
pomůcek a hlavně metodami a formami prá-

ce učitelů, kte-
ří organizují na 
škole různé pro-
jekty a soutěže 
pro žáky. V le-
tošním školním 
roce se škola 
aktivně připra-
vuje k zapojení 
do projektu na 
vybudování no-
vých odborných 
učeben – učebna cizích jazyků, venkovní en-
vironmentální učebna, učebna fyziky-che-
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mie a nová žákovská kuchyňka. moderni-
zace těchto učeben by měla samozřejmě 
motivovat i žáky k učení.

2. Jaký zastáváte názor na zrekonstruova-
né koupaliště a brouzdalište v jeho areálu?
můj osobní názor je, že vedení města má 
právo připravovat a realizovat akce, které 
považuje za důležité či potřebné. V daném 
případě se tedy rozhodovalo o nevyhovují-
cím technickém stavu koupaliště a vedení 
města muselo nějakým způsobem rozhod-
nout. Vždy se najdou příznivci a odpůrci 
jakéhokoliv rozhodnutí vedení města. paní 
starostka podporuje činnost příspěvkových 
organizací, mládežnický spolků a aktivně 
podporuje rodinné akce ve městě. osobně 
jsem koupaliště nenavštívil, ale je to jedna z 
možností, jak v letních měsících nabídnout 
dětem sportovní vyžití a odlákat je od počí-
tačové techniky.

3. pane řediteli, jste za polovinou trvá-
ní svého funkčního období. Sdělte nám, 
co považujete za své úspěchy, a kde vidí-
te prostor na zlepšování. Jak podporujete 

tolik žádané technické a jazykové znalosti 
u vašich žáků?
Název základní škola loštice, příspěvko-
vá organizace, okres šumperk, jasně vyme-
zuje, že škola je součástí města loštice. to 
znamená, že záleží na komunikaci vedení 
města a vedení školy. Každý rok mého pů-
sobení ve funkci ředitele školy se podařilo 
zrealizovat nejméně jednu velkou investič-
ní akci: zateplení, výměnu oken a rekon-
strukci střechy nové školy, výměnu oken v 
budově staré školy, rekonstrukci vzducho-
techniky ve školní jídelně. za úspěch tedy 
považuji dobrou komunikaci s vedením 
města. z prostředků EU se nám podařilo 
zmodernizovat počítačovou učebnu, poslat 
žáky naší školy na vzdělávací jazykové po-
byty do londýna a Berlína. Vybavit školní 
dílny nářadím a nástroji v hodnotě 220 ti-
síc korun. prostor na zlepšování bych viděl 
v pohledu veřejnosti a rodičů na práci pe-
dagogů, protože doba je náročnější na me-
zilidské vztahy a samozřejmě i na výchovu 
mládeže. Všem přeji pěkné podzimní dny a 
více radostí než starostí.

Mgr. Lubomír Faltus, ředitel školy.
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Patrik Kuba – občan Loštic do zastupitelstva kraje

PřísPěvKy

Vážení spoluobčané, pomalu nám nastává 
podzim a s ním opět po čtyřech letech i vol-
by do krajského zastupitelstva. tyto volby 
nejsou o nic méně důležité, něž volby obec-
ní, parlamentní, nebo prezidentské. a prá-
vě proto je důležité, aby každý z nás vyu-
žil tuto možnost a šel do volební urny hodit 
svůj hlas a ovlivnil tak podobu našeho kra-
je! Kandiduji na 55. místě kandidátní listiny 
občanské demokratické strany. hlavním 
důvodem mé kandidatury je to, že chci, aby 
náš společný domov, olomoucký kraj, byl 
krajem, ve kterém lidé budou chtít žít, a aby 
z něj pouze neutíkali.
chci, aby v našem kraji byla dobrá silniční 
infrastruktura a spolehlivá železniční do-
prava. ti z nás, kteří dojíždějí za prací nebo 
do školy po hlavní železniční trati víme, že 
společnost, která v současnosti provozuje 
osobní vlaky v kraji, se rozhodně za spoleh-
livou označit nedá. dále chci, aby střední 
školy, které zřizuje olomoucký kraj, posky-
tovaly dobrou úroveň vzdělání, a to přede-
vším vzdělání jazykového, které považuji za 
to nejdůležitější.
protože žijeme ve 21. století, tak je více než 
vhodné, aby zasedání krajského zastupi-

telstva byla přenášena pomocí internetu, 
a rozhodování na úrovni kraje se tak více 
otevřelo nám občanům.
Rozhodně nechci, aby našim krajem vedl 
vodní kanál za miliardy korun, který bude 
mít téměř nulové využití. Nejen že by tato 
stavba byla drahá, ale také by narušila pří-
rodu našeho regionu. 
Jednoduše řečeno, chci kraj, který bude 
dobrým domovem pro nás všechny, a lidé 
v jeho vedení budou svým občanům na-
slouchat!
tímto bych Vás chtěl všechny poprosit, 
abyste k volbám přišli, a odevzdali svůj hlas 
kandidátům, kterým věříte nejvíce, a po-
kud si vyberete právě mě, tak Vám garan-
tuji, že Váš hlas rozhodně nebude jen vyho-
zeným hlasem!

Patrik Kuba
s jakýmkoliv dotazem se na mě můžete 
obracet na e-mail patrik.kuba@gmail.com 
nebo na telefonní číslo 773 161 096.
dále mě můžete sledovat na Facebooku: 
www.facebook.com/patrik.kuba
a zde si můžete přečíst náš celý volební 
program: 
 www.ods.cz/region.olomoucky/program

Jak se žije v družební obci Chrenovec – Brusno
Na pozvání pana starosty jsme se společ-
ně s panem Bohumilem tillem zúčastnili 
slavnostních oslav svrchovanosti v družeb-
ní obci chrenovec-Brusno. při této příle-
žitosti bylo uvedeno do provozu několik 
obecních zařízení, které významným způ-
sobem pozitivně ovlivnili život obyvatel 
obce. pan starosta ing. tibor Čičmanec se-
známil všechny přítomné starosty regionu 
horná Nitra s tím, jak se jim v obci daří. 

Velmi jej i ostatní představitele obce mrze-
lo, že se tohoto setkání nezúčastnili ofici-
ální představitelé města loštic i když byli, 
dle starosty, pozvání stejně, jako na přátel-
ské sportovní odpoledne, které se konalo za 
účasti mladých fotbalistů tJ slavoj loštice 
oddíl kopané před dvěma týdny. pro infor-
movanost  uvádíme část hodnocení  roz-
voje obce tak, jak jej uváděl pan starosta 
při slavnostním projevu při akci  nazvané 
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„Vatra a Beh zvrchovanosti“: Pri tejto prí-
ležitosti sme slávnostne ukončovali projekt 
„Revitalizácia verejných priestranstiev pos-
tihnutých povodňami v obci Chrenovec-
Brusno“. Celkové náklady na projekt boli 
1 697 211,- Eur, z toho obec spolufinancova-
la čiastkou 84 860,55 Eur. V rámci projektu 
sa zrekonštruovali dva úseky ciest v obci, zre-
konštruovala sa lávka ponad rieku Handlov-
ka,  schody ponad železnicu, podchod popod 
hlavnú cestu s vybudovaním bezbariérového 
prístupu k autobusovým zastávkam, okolo 
Mariánskeho stĺpa sa vybudovali oddychové 
zóny s lavičkami, pri bytovkách sa vytvorili 
prístrešky na odpadové hospodárstvo a par-
kovacie plochy, vybudovalo sa osvetlenie pri 
multifunkčnom ihrisku. Najväčšie práce boli 
vybudované pred školou, kde sa budoval 
obecný park, súčasťou ktorého je veľké detské 
ihrisko, fitness prvky pre dospelých, pódium, 
ohnisko, chodníky, lavičky, sadové úpravy – 
tráva, výsadba okrasných kríkov, stromov 
a kvetín. Všetky lokality v rámci revitalizá-
cie dostali nové úsporné osvetlenie. V súčas-
nosti  sa prevádí  oprava a zateplenie fasády 
základnej školy.
mimo rozvojové akce obce jsme mohli po 
dvou letech opět vidět bohatý kulturní a 
společenský život obce. Jejími iniciátory 
jsou členové folklorního souboru hájíček. 

pro milovníky jejich vystoupení v lošti-
cích máme potěšující zprávu. do souboru 
se aktivně hlásí i mladí chlapci a děvčata. 
Jeden z nich nám předvedl hru na jejich ob-
líbený lidový nástroj, který vyrábí člen sou-
boru „trombit“.Rovněž  v obci začali nově 
rozvíjet činnost hasičů, kde získali novou 
cisternu a připravují výstavbu nové hasič-
ské zbrojnice.
Jak jsme se po letech opět přesvědčili, obec 
má progresívní rozvoj. lidé jsou spokojeni 
s aktivitami, které se rozvíjí a jak nás mnozí 
ujišťovali, moc rádi by rozvíjeli spolupráci 
s občany  a spolky města loštic, která v po-
sledním období upadla.

PhDr. Ctirad Lolek
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moje odpadky

milí odpad třídící i netřídící občané, řekli 
byste, že šlapání pEt lahví a jiných obalů 
představuje statisícové úspory nebo naopak 
nešlapání obalů představuje statisícové ná-
klady? Jak je to možné?
Je řada způsobů sběru plastu např. sběr pro-
střednictvím veřejných kontejnerů, sběr do 
soukromých popelnic nebo pytlový sběr. 
my použijeme pro jednoduchou demon-
straci pytlový sběr, přičemž princip platí pro 
všechny typy sběrů. Náklady na nákup pyt-
le, svoz, evidenci, aj. činí na jedno obslou-
žení pytle nebo nádoby o objemu 120 litrů 
přibližně 12 Kč (to když je svoz správně na-
staven). příspěvek od autorizované obalové 
společnosti činí přibližně 5 Kč za kg vytří-
děných plastových obalů. další informací 
potřebnou pro doplnění mozaiky je kapaci-
ta pytle/nádoby. do 120 litrové nádoby/pyt-
le se vejde 1,2 kg nepošlapaných pEt lahví 
nebo 3,5 kg pošlapaných pEt lahví.
z tabulky nahoře je krásně vidět, že odpady 
je možné třídit se ztrátou -6 Kč na pytli/ná-
době nebo se ziskem + 5,5 Kč na pytli/ná-
době. záleží jen na tom, zda se šlapou nebo 
nešlapou obaly, jako jsou pEt lahve, krabi-
ce od mléka a jiné další obaly.
možná si říkáte, co to je 6 Kč. pokud ale bu-
deme uvažovat v rámci obce, která ročně 
předá k recyklaci 40 tun plastů, tak už se 
pohybujeme v řádech statisíců a to už jsou 
peníze, které na zemi nenajdete. pokud se 
tyto peníze musí vzít z rozpočtu obce/měs-
ta nebo kvůli tomu podražit na poplatku za 

odpady, je to naprosto zbytečné a doslova 
do vzduchu vyhozené peníze. pokud nejste 
z tohoto článku moudřejší, doporučujeme 
shlédnout 3. díl pořadu moJEodpadKY 
na Facebooku nebo na Youtube pod ná-
zvem statisíce ve vzduchu. přejeme příjem-
né sledování a spousty pošlapaných obalů.  
               S pozdravem Ing. Radek Staňka

Hmotnost příjmy Náklady Zisk / Ztráta
1,2 kg nepošlapaných pEt 1,2 * 5 = 6 Kč 12 Kč 6 – 12 = ztráta – 6 Kč
3,5 kg pošlapaných pEt 3,5 * 5 = 17,5 Kč 12 Kč 17,5 – 12 = zisk + 5,5 Kč

paní Večerková nám poslala fotografii 
z 50. let minulého století. Redakce by 
uvítala, pokud by se někdo z tehdejších 
kluků na fotografii poznal a dal vědět. 
děkujeme.

Z archivu
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Je za současný stav zodpovědná jen Rada města?

parkování osobních automobilů na sokol-
ské ulici se stalo propíraným hitem po-
slední doby. Naprosto chápu rozhořčení 
vlastníků automobilů. škoda, že s přibý-
vajícími auty přibyla i agresivita a vzá-
jemná lidská tolerance se někam vypařila. 
po volbách Rm v novém složení nechala 
sokolskou a dle názoru veřejnosti, velmi 
kvalitně opravit. Na úkor rozšířeným, kva-
litnějším a bezpečnějším chodníkům do-
šlo k částečnému zúžení komunikace. to 
stačilo, aby nějaký šťoural údajně nabon-
zoval policajtům, že zmiňovaná ulice ne-
vyhovuje svými parametry pro parkova-
ní, byť jen osobních automobilů. Bohužel 
tento trapný pokus se podařil a především 
znepříjemnil život vlastníkům automobi-
lů na sokolské. přijde mi, že někteří ob-
čané v našem městě přišli o zrak. Udělejte 
si procházku po ulicích Jižní, Bezručova, 
Nová, trávník aj. a porovnejte šířku vět-
šiny podobných ulic v lošticích. sokolská 
proti většině přilehlých městských ulic je 
dálnicí! tak proč na těchto jiných ulicích 
si občané parkování tolerují a těmito uli-
cemi projíždí i popeláři a vejdou se, jen 
ta nově upravená sokolská, je nyní nějak 
móóóc úzká. V sobotu 10 září se na cvičá-
ku sešli milovníci coUNtRY. mnoho ná-
vštěvníků cvičáku přijelo auty a na sokol-
ské parkovalo-obousměrně (!) nějakých 
50 osobních automobilů a mezi parkující-
mi automobily byl běžný provoz. Že by tito 
přespolní řidiči neznalí místních poměrů, 
byli k sobě více tolerantní? Kdy budou na 
sokolské loštičtí řidiči opět parkovat svá 
auta, když můžeme očekávat, že hlad po 
parkovacích místech ještě poroste? možná 
by stačilo jen oživit vzájemnou toleranci 
obyvatel žijících v této lokalitě. Na druhé 
straně buďme rádi, že starostka na úpra-

vu loštických komunikací nepřizvala mo-
helnického projektanta. V mohelnici na 
okružní ulici došlo ke zúžení komunikace 
o třetinu a rychlá sanita za plného provo-
zu, když musí k pacientovi, tak se jezdí po 
chodnících? řeší snad někdo problém do-
tčených obyvatel na okružní, když v do-
pravní špičce potřebují u své nemovitosti 
zastavit jen na pár minut autem a vyložit 
větší nákup? z pohledu dotčených ty loš-
tické problémy, proti mohelnickým, jsou 
k smíchu. Ve srovnatelném výsledku buď-
me rádi, že starostka souhlasně kývla a je 
na loštické radnici. V dané souvislosti je 
třeba zmínit, že zůstala svá, nezačala nosit 
nos nahoru a na nováčka si nevede vůbec 
špatně. a pro město by mohlo být osudo-
vou chybou, kdyby po úspěšně zvládnuté 
aklimatizaci, byla ,,použita“ jen na jedno 
volební období. proč za dva roky znovu 
zkoušet a hledat možné varianty, když ta 
stávající vyhovuje a může se získanými 
poznatky ještě zlepšovat. V lošticích byly 
a vždy budou nějaké problémy, bez ohle-
du na to kdo právě sedí na starostově žid-
li!!! závěrem bych chtěl apelovat na všech-
ny mladší ročníky, kteří mají ambice, aby 
neodmítali napsat se na kandidátky a po-
mohli vylepšit situaci ve městě. pomozte 
prosím městu, ve kterém žijete, vychová-
váte, nebo budete vychovávat svoje děti a 
dokažte voličům, když za čtyři, osm nebo 
dvanáct let se rozhodnou pro změnu, že 
tuto povolební skutečnost přijmete spor-
tovněji. Jak smířlivě a přátelsky podal ,,po-
mocnou ruku“ starostce při jejím rozjezdu 
její předchůdce, si čtenáři hl v jeho ne-
zvykle obsažné kritice mohli přečíst. ob-
jektivní zhodnocení může očekávat i autor 
článku. hlas loštic čtou i voliči. 

Zdeněk Linhart
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